




realizovana a take k tomu - jak bylo od sameho pocatky u planovano - aby mohla byt 
pristupna take polskym a ceskym detem a mladezi. 

Aby mohl byt tento financni nedostatek odstranen, zkoncipovali pracovnice Obecniho 
ufadu v Markersdorfu pani dipl.- bio!. Helga Zumkowska-Xylanderova, predseda 
spolecnosti AUR Görlitz pan Menzel a reditel statniho pfüodovedeckeho muzea pan prof. 
Xylander navrh projektu, ktery spolecne predlozili v lete 2001 Nemecke spolkove nadaci 
zivotniho prostredi. Navrh byl na podzim roku 2001 schvalen a tim byly vytvoreny financni 
pfedpoklady, aby mohly byt realizovany vsechny casti stezky. Na tomto miste bychom 
chteli touto cestou Nemecke spolkove nadaci srdecne podekovat. 

Mezitim byla stezka dokoncena a temef zcela instalovana potrebnym materialem. Prvni 
deti a mladistvi jiz zde meli moznost si na stezce hrat a ucit se. Odezva prirody je vesmes 
pozitivni. Na zaver zbyva pouze doufat, ze nase stezka bude pokud mozno CO nejdele 
nalezat zainteresovane navstevniky, ktei'i podle teto pfüucky a zazitky z hraveho poznavani 
pi'irody ziskaji nove znalosti a ze stezka zu.starre dlouho tak krasna a atraktivni, jak byla 
vybudovana. 

Markersdorf, jaro 2004 

 
Knack 
starosta obce Markersdorf 
























































































































































